
                   

 

A G E N D A  
 
Onderwerp : Bestuurstafel Regio Deal Noardwest-Fryslân 
Datum : woensdag 2 april 2025, 9.00-10.30 uur 
Locatie : Gemeente Waadhoeke, Harlingerweg 18, Franeker (vergaderruimte: 0.08/0.10) 
Aanwezig : Ina Sjerps (interim voorzitter BT, gemeente Harlingen), Abel Kooistra (provincie Fryslân), Frank Jorna 

(Wetterskip Fryslân), Sybrand  Buma (gemeente   Leeuwarden), Hein de Haan (bestuurlijk trekker 
programmalijn 2), Paul Schoute (bestuurlijk trekker programmalijn 1),  Jan Dijkstra (bestuurlijk trekker 
programmalijn 3), Stella van Gent (DO-lid), Siepie de Groot  (programmamanager) en Jeanette Lenoir 
(programmasecretaris) 

Afwezig m.k.:  
 
 

1. Opening  
 

2. Mededelingen 
Er zijn de volgende mededelingen:  

- Dirk Spannenburg vervangt Natalie Burgers bij het Rijk-Regio overleg en is aanwezig bij de Regio Deal 
dag op 24 november 2025.Tevens heeft de dealmaker (Gertine de Gunst) een nieuwe functie en zal zij 
worden vervangen. 

- Mondelinge mededeling van de gedeputeerde met betrekking tot de cofinanciering van de provincie.  
De provincie heeft een inhaalslag gemaakt met het duidelijk maken van de eigen co-financiering. Daar 
waren eerder zorgen over bij de andere partners maar de provincie heeft daar nu grotendeels werk van 
gemaakt. Dat zorgt er onder andere voor dat het budget dat via Leeuwarden ingezet wordt voor het 
Vitaliseringsfonds ruim 1,1 mio euro hoger uitvalt dan eerder gedacht. Dat bedrag is afkomstig van de 
provincie, is niet gekoppeld aan specifieke projecten en kan dus ingezet worden voor aanvragen die bij 
het fonds binnen komen. 
Aanvullend een korte update over de cofinanciering vanuit het programmamanagement.  

- Jan Dijkstra vervuld tijdelijk 2 rollen in het BT i.v.m. de afwezigheid van Marga Waanders: bestuurder 
namens gemeente Waadhoeke en regionaal bestuurlijk programmalijntrekker lijn 3.  
Na afstemming met de partners (ook met de Leeuwarder burgemeester) treedt burgemeester Sjerps met 
onmiddelijke ingang op als interim voorzitter van de Bestuurstafel, ter vervanging van burgemeester 
Waanders. 
 

3. Instemmen projectvoorstellen 
Voor deze Bestuurstafel liggen de volgende projectvoorstellen voor ter vaststelling: 

1) Voor het project Vitaliseringsfonds (programmalijn 2A), onder voorbehoud van de ‘gevoelens van de 
raad’ procedure, een bedrag van 6.350.000 euro (excl. btw) beschikbaar stellen vanuit de Regio Deal 
middelen voor het Vitaliseringsfonds (zie bijlagen BT-C en BT-D). Van dit totaalbedrag wordt een 
bijdrage van €50.000,- beschikbaar gesteld voor de uitvoeringskosten (ureninzet ambtelijk secretaris door 
de gemeente Leeuwarden en vergoeding adviescommissie LEADER). 
Nadere toelichting in het collegevoorstel. Advies: instemmen met het voorstel. De verzamelde 
volksvertegenwoordigingen treffen elkaar op 19 mei in een overleg dat de titel “Regioparlement” heeft 
meegekregen, o.a. met het Vitaliseringsfonds op de agenda. De Leeuwarder werkwijze wordt regiobreed 
gevolgd om “het gevoelen van de raad” over stukken te vragen waar een raadsbesluit of de wensen en 
bedenkingen-procedure niet aan de orde zijn. De volksvertegenwoordigingen reageren in formele zin 
ieder voor zich, maar er wordt in het Regioparlement naar gestreefd om eensluidende reacties te krijgen. 
Die reacties zouden nog tot aanpassingen kunnen leiden, vandaar het voorbehoud. 
De provincie is steeds kritisch geweest op het feit dat Leeuwarden uivoeringskosten voor het 
Vitaliseringsfonds claimt. De gedeputeerde gaat zeer waarschijnlijk aangeven dat die inzet wat hem 
betreft in-kind geleverd zou moeten worden: die opmerking is pro forma – de provincie weet dat men 
hierin alleen staat. Argumentatie Leeuwarden (met back-iup van de programmaleiding en de andere drie 
partners): over de hele Regio Deal gerekend levert Leeuwarden meer dan voldoende in-kind inzet (met 
o.a. lijntrekker lijn 2 en coördinator juristenteam); ook bij de uitvoering van het Vitaliseringsfonds zit de 
nodige in-kind inzet (o.a. regulier juridisch en financieel advies, reguliere financieel/subsidie-
administratieve werkzaamheden); van meet af aan is afgesproken dat de in-kind-inzet vooral betrekking 
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zou hebben op de overall-Regio Deal-werkzaamheden en dat – in geval van 
uitvoering van concrete Regio Deal-projecten wel ruimte gevraagd zou kunnen 
worden voor personele inzet. 

2) Voor het project Pilot Regio Monitor ondermijning (programmalijn 2B), een bedrag van 5.000 
beschikbaar stellen vanuit de Regio Deal middelen voor de Pilot Regio Monitor (zie bijlagen BT-E en BT-
F).  
Advies: instemmen. 
 

Aandachtspunt: 
- De aanvraag betreft alleen de rijksbijdrage en een stuk cofinanciering vanuit de provincie. De 

cofinancieringsprojecten vanuit Leeuwarden en Harlingen voor deze programmalijn (afgerond 6 miljoen 
euro) liggen nog niet ter besluitvorming Dit is een risico voor de cofinancieringsopgave voor deze 
programmalijn en de gehele regio deal. Vanuit Leeuwarden en Harlingen wordt gewerkt aan een voorstel.  
Deze voorstellen kosten tijd, maar we zetten de goede stappen. Het beste voorbeeld is het recente 
besluit over het St. Vitusplein. De gemeentelijke middelen voor dat plan zijn steeds benoemd als en 
worden door de partners ambtelijk ook geaccepteerd als Leeuwarder cofinanciering. Voor de rest van de 
co-financiering verwachten we in de loop van 2025 de benodigde duidelijkheid te verschaffen. Er is bij de 
partners vertrouwen dat Leeuwarden de co-financiering levert en in de organisatie werken we daar ook 
aan, maar zo nu en dan steekt er enig ongeduld de kop op bij één van de partners. 

 
Besluitpunten: 

- Het voorstel is om in te stemmen met voorgenoemde projectvoorstellen. Voor de zekerheid ook hier nog 
even: advies om in te stemmen met beide voorstellen. 

- Met het instemmen van deze voorstellen geeft u opdracht aan de Regiokassier om Rijksgelden vanuit de 
Regio Deal door middel van een beschikking toe te wijzen aan deze projecten. Voor het Vitaliseringsfonds 
geldt dat eerst de ‘gevoelens van de raad’ procedure moet zijn doorlopen waarna de Bestuurstafel deze 
definitief kan goedkeuren. Deze Rijksgelden worden dan, als aan alle voorwaarden wordt voldaan, door 
de Regiokassier uitbetaald aan de uitvoerende partner(s).  

- Aanvullend wordt de Bestuurstafel gevraagd om te besluiten de kosten voor de inzet van het teamlid 
overheid in het Programmateam SEAP uit de Regiodealmiddelen te financieren, conform de 
voorwaarden zoals deze zijn vastgelegd in de SOK Regiodeal (artikel 13) en het Programmaplan 
Regiodeal (pagina 18). Dit besluit treedt met terugwerkende kracht in werking vanaf 15 mei 2024. Een 
toelichting op dit besluit staat in een memo beschreven (zie bijlage BT-B). Dit is een “technisch” besluit, 
vooral bedoeld voor de correcte verantwoording richting Rijk van de inzet van middelen: u kunt hiermee 
instemmen. 

 
 

 
4. Plannen van Aanpak 

Voor een aantal programmalijnen moet nog een Plan van Aanpak worden vastgesteld: 
- Programmalijn 2A: Vitale kernen. Dit PvA in de vorm van een fondsplan, is gereed en dient als basis voor 

het projectvoorstel onder agendapunt 3 (zie bijlage BT-D).  
- Programmalijn 2B: Ondermijning. Dit PvA is gereed en is als bijlage toegevoegd (zie bijlage BT-G). 
- Programmalijn 3A: Landschap, landbouw en water (zie bijlage BT-H). 

Voorstel aan de Bestuurstafel is om deze PvA’s in concept vast te stellen en in te brengen bij het 
Regioparlement (zie agendapunt 5), waarna deze PvA’s definitief kunnen worden vastgesteld door de 
Bestuurstafel in een schriftelijke ronde voor de zomervakantie (en daarmee ook de definitieve toekenning van 
de Rijksmiddelen aan het Vitalseringsfonds bekrachtigen).   
 
Voor Programmalijn 3B: Klimaatlandschap is nog geen PvA gereed. Ter informatie is een memo toegevoegd 
over de stand van zaken (bijlage BT-I ). Voorstel is om richting het Regioparlement niet actief te communiceren 
over 3B en dit te verwerken in de voortgangsrapportage welke voor de zomer wordt vastgesteld.  

Advies: instemmen met het voorstel (incl. het voorstel over PvA lijn 3B). In lijn 2A is een forse stap vooruit gezet, 
met dank aan de inspanningen van alle betrokkenen, maar zeker ook van de Leeuwarder trekker van lijn 2,. Aletta 
Kalma. De start van lijn 3A (onder regie van het Wetterskip) verliep erg moeizaam. De nieuwe trekker van de 
provincie heeft na een periode van verkennen de boel dusdanig op de rit dat bij de Leeuwarder 
vertegenwoordiging het vertrouwen op een goede aanpak veel groter is geworden. Op al deze fronten maken we 
stappen richting uitvoering, zoals die eerder ook al in lijn 1 (economie) gezet zijn. Daarmee wordt de Regio Deal 
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ook zichtbaarder voor betrokkenen in het Regio Deal-gebied. Een paar woorden van 
waardering voor de betrokken ambtenaren zijn het overwegen waard. 
 

5. Bijeenkomst volksvertegenwoordiging d.d. 19 mei 2025 
Op 19 mei 2025 is er een bijeenkomst met alle volksvertegenwoordigers op initiatief van de griffies. In de bijlage 
(zie bijlage BT-J) is het proces en de inhoud van deze bijeenkomst geschetst. De rol van de leden van de 
Bestuurstafel bespreken en de geformuleerde vragen richting de volksvertegenwoordiging vaststellen.  
Advies: instemmen met de vragen. Over de rol van de bestuurders heeft ambtelijk geen afstemming tussen de 
adviseurs plaatsgevonden. Het lijkt verstandig om zo dicht mogelijk bij de praktijk van de Leeuwarder 
raadsvergadering te blijven: een bestuurlijk verantwoordelijke (idealiter: de bestuurlijke trekker van een lijn of 
een onderdeel daarvan) bespreekt, ondersteund door de ambtelijke trekker van de lijn, de vragen en 
opmerkingen die vanuit het Regioparlement gemaakt worden.  
 

6. Terugblik informeel overleg 18 november 2024 en Regio Deal Dag 25 november 2024 
Een samenvatting van het informeel overleg op 18 november 2024 is als bijlage toegevoegd (zie bijlage BT-K). De 
samenwerking tussen de ambtelijk- en bestuurlijk programmalijntrekkers, inclusief de afstemming met de 
inhoudelijke ambtenaren en bestuurders in de regio, verloopt steeds beter.  
Daarnaast is de mogelijkheid om feedback te geven op de Regio Deal Dag van 25 november 2024 zodat dit mee 
kan worden genomen in de voorbereidingen voor de Regio Deal Dag 2025 (reeds gepland).  
Geen advies n.a.v. het informeel overleg, eens met de conclusie dat het proces begint te lopen. Over de Regio 
Deal-dag: de Leeuwarder aanwezigheid qua raadsleden was beperkt (1 x GL, 1 x PvdA). Ondanks de goede 
pogingen om een onderhoudend programma neer te zetten zal er iets meer aan interactie, ophalen van 
gedachten en suggesties, uitlichten van concrete projecten in uitvoering op ieders grondgebied en wellicht zelfs 
agendering van vraagstukken gedaan moeten worden om meer raadsleden te trekken. 

 
7. Conceptverslag Bestuurstafel  

Het verslag van 25 november 2024 (zie bijlage BT-L) bespreken en vaststellen. 
Advies: instemmen. 

 
8. Nationaal Programma Vitale Regio’s (NPVR, voortbouwend op Elke Regio Telt ) 

De afspraak is dat de BT wordt gebruikt om elkaar te informeren over het proces.  
Geen urgente kwesties. Proces loopt in een rustig tempo door. 

 
9. W.V.T.T.K. en afsluiting 

De volgende Bestuurstafel staat gepland op 26 mei 2025. Eén van de onderwerpen zal dan de 
voortgangsrapportage zijn.  

 
 


